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röviden 

Eladják 
a Bábolna Rt.-t 

• Bábolna (MTI) 
Huszonhét hazai nagy ag-

rárgazdasággal együtt privati-
záció előtt áll mezőgazdasá-
gunk reprezentánsa, a Bábolna 
Részvénytársaság. A több 
mint 200 éves múltú nagy-
üzem magánosítása azonban 
több vonatkozásban is eltér 
majd az eddigi gyakorlattól. A 
Bábolna Rt. 51 százalékban 
továbbra is állami tulajdonban 
marad. Emellett Bábolnán tő-
kebevonást végeznek. Erről a 
közelmúltban Írtak alá szán-
déknyilatkozatot a cég, vala-
mint a Nemzetközi Valutaalap 
és az Európai Beruházási és 
Fejlesztési Bank képviselői. A 
befektetők mintegy 60 millió 
dolláros tőkeemelést hajtanak 
végre fejlesztési célra, vala-
mint a krónikus forgótőkehi-
ány csökkentésére. A tőke-
emelést lehetővé tevő befekte-
tők a Bábolna Rt. részvényei-
nek 30 százalékát kapják meg. 

Zöld sáv 
• Pilis (MTI) 

Zöld sávot telepítenek Pi-
lisen a 4-es út mentén álló is-
kola elé, hogy a kisdiákokat 
megóvják az M5-ös autópá-
lya miatt megnövekedett for-
galom okozta zajtól és a ben-
zingőzös levegőtől. Az ok: 
amióta bevezették a fizetési 
kötelezettséget, az M5-ös au-
tópályán többszörösére növe-
kedett a 4-es út forgalma, ami 
megnehezíti a pilisiek életét. 

Kecskézök 
• Jókotpuszta (MTI) 

Nagy szerep vár a jövő 
évezred Európájában a sze-
gényember hajdani tehenére, 
a kecskére - tartása reneszán-
szát éli az egész kontinensen, 
sorra rendre alakulnak a te-
nyésztő egyesületek, hogy a 
manapság jobbára már csak a 
mesékből ismert állatfaj ismét 
elismert és megbecsült le-
gyen. A hazai állomány mára 
alig éri el a 25 ezres létszá-
mot. Az utóbbi években azon-
ban három „kecskéző" egye-
sület is alakult, hogy felkarol-
ja e roppant hasznos, s akár 
egész családok eltartására ele-
gendő jövedelmet is megter-
melő állatot. A mostoha sor-
ból lassan kiemelkedő kecs-
ketenyésztésről is szó lesz a 
Jákotpusztán hagyományosan 
Szent György napkor kezdő-
dő, s ezúttal az Állattenyész-
tési kultúránk az ezredfordu-
lón túli Európában címet vise-
lő háromnapos tudományos 
tanácskozáson. 

Rablás 
• Gyömrá (MTI) 

Gyomron a péntekre virra-
dó éjszaka a rácsot lefeszítve 
ismeretlen tettesek behatoltak 
az OTP fiókjába. A behatolók 
felforgatták az irodákat és a 
főigazgató szobájában megta-
lálták a páncélszekrény kul-
csát. így könnyű szerrel zsák-
mányoltak 4,4 millió forintot. 
A Monori Rendőr-főkapitány-
ság munkatársai forrónyomon 
üldözik a rablókat. 

Rajzverseny 
• Sarkad (MTI) 

Háromszázharminchárom 
hazai és romániai gyermek 
nevezett a harmadik alkalom-
mal szervezett sarkadi Peli-
kán Nemzetközi Gyermek-
rajz Versenyre. A legsikerül-
tebb alkotásokat a kisváros 
Bartók Béla Művelődés i 
Központjában június 7-én 
megnyíló tárlaton állítják ki. 

• Műemlékvédelmi világnap Nagymágocson 

Májusban tárgyalják a törvényt 

Méltó helyen rendezték meg a megyei műemlékvédelmi találkozót. (Fotó: Enyedi Zoltán) 

A százéves nagymá-
gocsi K á r o l y i - k a s t é l y 
adott méltó helyet teg-
nap a műemlékvédelem 
megyei rendezvényé-
nek. N y i l v á n o s a n itt 
hangzott el elöször az 
országban az új műem-
lékvédelmi törvény ter-
vezete. Szóba került a 
Károlyi-hagyaték törté-
nete, a nyolcvan holdas 
kastélypark rehabilitá-
ciója, a megye műem-
lékvédelmi helyzete; a 
250 műemlék sorsa. 

Rigó Tibor, a nagymágo-
csi kastélyotthon igazgatója 
és Losonci István, a „Szere-
tet mindenkié" Alapítvány 
elnöke köszöntötte tegnap 
délelőtt a műemlékvédelmi 
világnap megyei rendezvé-

nyének résztvevőit. Majd az 
e napra kibocsátott emlékér-
meket adták át a vendégek-
nek, köztük Lehmann Ist-
vánnak, a megyei közgyűlés 
elnökének és Magyar Zsolt 
helyi vállalkozónak, a ren-
dezvény főszponzorának . 
Kiss Lajos, a Környezetvé-
delmi és Területfejlesztési 
Minisztérium főosztályveze-
tője megnyitójában örömét 
fejezte ki, hogy a megyei 
megemlékezésre a százéves 
nagymágocsi Károlyi-kas-
télyban került sor. Ott, ahol 
dicsérni lehet a volt tulajdo-
nos és az ismeretlen tervező 
ízlését, s amely épület jól 
példázza a magyar műem-
lékvédők szakmai tudását, 
továbbá akastélyt használók 
gondosságát. 

Rózsa Gábor, a szentesi 

Koszta József Múzeum mér-
nök-múzeológusa tartott ezt 
követően nagy sikerű elő-
adást a Károlyi-hagyaték 
meliorációs történetéről. A 
kastélypark rehabilitációjá-
ról Kiss József, az OMVH 
területi főkertésze a nyolc-
vanholdas parkban tartott 
beszámolót. Majd Nagy Ti-
borné, az OMVH Műemlék-
felügyeleti Igazgatóság ve-
zetője ismertette az új mű-
emlékvédelmi törvény rész-
leteit. 

Az igazgatónő előadásá-
ban hangsúlyozta, hogy az új 
törvénytervezet, melyet je-
lenleg a parlamenti bizottsá-
gok vitatnak, várhatóan má-
jus 6-án kerül a Tisztelt Ház 
elé. A törvény - várhatóan -
„tulajdonossemlegesen" ke-
zeli majd a műemlékvédel-

met és 200 millió forintos 
büntetést is kiszabhat annak 
megsértőivel szemben. Szép-
hegyi László, az OMVH dél-
kelet-magyarországi főfel-
ügyelője arról szólt előadá-
sában, hogy Csongrád me-
gyében 250 műemlék jellegű 
épületet és területet tartanak 
nyi lván. Je lenleg ennek 
mintegy negyven százalékán 
fo ly ik va lami lyen szintű 
munka, s ez országosan is 
példaértékű. 

A nagymágocsi asszony-
kórus műsora és a közös 
ebéd után Hegyi Endre és 
Joó Károly fotótárlatát, vala-
mint a népi hagyományőrző 
eszközök kiállítását nyitot-
ták meg a nagymágocsi mű-
velődési házban. 

Révész János 

Közeledik a hónap vége, 
amikor a kormányzat ígérete 
szerint elkészül a Nemzeti 
Agrárprogram. Úgy tűnik 
azonban, hogy különböző 
szervezetek, pártok olyan 
sok módos í tássa l , j o g o s 
igénnyel álltak elő, hogy a 
NAP végleges e l fogadása 
késni fog. 

Az is tény, hogy a mező-
gazdaságban felgyülemlett 
f e szü l t s égek m i n d m á i g n e m 
oldódtak meg, erről szólt 
Hódmezővásá rhe lyen a 

Vásárhelyi NAP 
Csongrád Megyei Agrárka-
mara elnökségének összehí-
vása alapján az a kibővített 
e lnökségi ülés, amelyen 
Csongrád megye agrártársa-
dalmának képviselői jelen-
tek meg. 

Tegnap délelőtt Hódme-
zővásárhelyen, a Hód-Me-
zőgazda Rt. tanácskozóter-
mében a Csongrád Megyei 
Agrárkamara fennállása óta 

nem tapasztalt aktív kibőví-
tett ülésre került sor. A té-
mák fontosságára való te-
kintettel a tanácskozáson 
megjelent Gazdag János, 
Fritz Péter és dr. Kovács 
Kálmán országgyűlési kép-
viselő. 

Vitaindítójában Kovács 
Lajos, a megyei agrárkamara 
elnöke értékelte az agrár-
ágazatban tapasztalható fe-

szültségeket és a heterogén 
tagságú kamara eddigi mun-
káját. 

Az egész t anácskozás 
esszenciája abban foglalható 
össze, hogy a készülő NAP 
ne csak azt vegye figyelem-
be, hogy Magyarország az 
EU-ba tart, hanem kezelje a 
mély agrárválságot és adjon 
lehetőséget, kereteket a ma-
gyar vidéknek arra, hogy a 
válságból kilábaljon. 

Sx. Lukács Imre 

A mi kis „használt autánk" 
Egészségügyi szakosz-

tály alakult csütörtökön, 
Szegeden a Magyar Köz-
gazdaság i Társaság 
Csongrád megyei szerve-
zetén belül. Ebből az al-
kalombál előadást tartott 
dr. Veress József egyete-
mi tanár, az MKT elnöke, 
akit többek között arra 
kértünk, mondja el véle-
ményét a napi aktualitá-
sokkal kapcsolatban is. 

• Miért van különös je-
lentősége annak, hogy a 
közgazdasági társaságon 
belül egészségügyi szak-
osztály alakult? 
- Oktatóként is nagy meg-

lepetéssel tapasztalom, hogy 
az orvosok körében mennyire 
megnőtt az érdeklődés a gaz-
dasági kérdések iránt. Rész-
ben azért, mert elérte a kórhá-
zakat a költségvetési szigor, 
részben pedig amiatt, mert be-
láthatóvá vált: a kórházi, kli-
nikai hierarchiák a gazdaság-
ban nem érvényesíthetők. Kü-
lönben egyre többen szerez-
nek posztgraduális formában 

Dr. Veress József: Evi egy Bokros-csomag. 
(Fotó: Nagy László) 

közgazdasági ismereteket. El-
nökként örülök a szakosztály 
megalakulásának - amely az 
országban a második vala-
mint annak is, hogy ezt a 
Csongrád megyei szervezet 
fölvállalta. 

• Mi a véleménye a cseh 
„Bokros-csomagról"? 
- A cseh stabilizációs prog-

ram Bokroséhoz képest „pu-
ha". Régóta mondom - nem 
álltam különben egyedül a vé-

leménnyel - , hogy a csehek 
előbb-utóbb kifulladnak. Ők 
azt állították magukról, a piac-
gazdaságot építik, náluk jó 
helyzetben van a gazdaság, 
holott mindenki tudta, hogy 
nagyon szigorú makrogazda-
sági politikára és vállalatszer-
kezeti átalakításra lett volna 
szükség. Amire azonban még 
mindig nem vállalkoznak. A 
privatizáció során pedig eny-
hén szólva „lenyúlták" a köz-

pénzeket. A vállalati szektort 
ugyan magánosították, de tu-
lajdonosai a befektetési alapok 
lettek, azok tulajdonosai pedig 
a bankok, vagyis az állam. 
Hangsúlyozom tehát: a cseh 
nehézségekhez képest ez a sta-
bilizációs program „bárso-
nyos", főleg ha a Bokros-cso-
maggal hasonlít juk össze. 
Könnyen lehet azonban, 
olyannyira elviselhető is, hogy 
minden évben meg lehet csi-
nálni. 

• A napokban az EBRD 
közgyűlésén hangzott el 
az, hogy Magyarországot 
már nem kell támogatni, 
kiesett az érdeklődés kö-
zéppontjából. Ez bizonyos 
szempontból rossz is lehet. 
- Feketén-fehéren kiderült, 

hogy a bank „elhúz" Ázsia fe-
lé. Csak azért marad majd je-
len a kelet-európai térségben, 
hogy ha kell, a vészhelyzetet 
oldani tudja. Megnézték ezt a 
mi „használt autónkat" több 
oldalról, azt mondták, nem 
olyan rossz, nem is fogyaszt 
sokat, de elvagyunk nélküle. 

Fekete Klára 

jegyzet 

Kls(s)-ügy7 
Látni kéne a nyírfától az erdőt! Jelesül azt, hogy új 

elem jelent meg a nem éppen gusztusos hazai poli-
tikai csatározásokban a Nyírfa fedőnevű akció kap-
csán. (Ez az akció nem keverendő össze a hatvanas 
évek közepének nyírfácska mozgalmával, amely akkor 
feleségcserét jelentett ifjú és érdeklődő házaspárok kö-
zött. Azokban a zord időkben a szexuális kilengés jelen-
tette a nyilvánosság elé jutó titkos ügyet. Az egymást -
csakis erotikusán! - izgató párokat figyelték, és ők le-
buktak, csakúgy, mint a szegedi hímzőkor bársony ujjú 
hölgyei ) 

Nem tudom, és lehet, sose fogom megtudni, hogy 
Kiss Gábor, az MSZP elnökségi tagja titkosszolgálati 
ügynök volt-e vagy sem, tényleg Páter volt-e a fedőneve 
vagy sem. őt hiába kérdezik. A dolog természete olyan, 
hogy az érintett ilyenkor csakis nemet mondhat. Ha 
nem volt ügynök, akkor azért Ha ügynök, akkor pedig 
a szabályok kötelezik rá, hogy nemmel feleljen az ér-
deklődőknek. 

Nikolits István nemzetbiztonsági miniszter államti-
tokra hivatkozik, Kiss Gábor a tisztességre, Csintalan 
Sándor arra, hogy sok az ellensége, Kónya Imre, a par-
lament nemzetbiztonsági bizottságának elnöke pedig azt 
mondja, hogy őket akarják az üggyel lejáratni rájuk 
sütvén, hogy az államtitkokat nem tudják megtartani 
Itt áll tehát a Kiss Gábor nevezetű szerencsétlen, a tár-
sadalmi ítélkezés kereszttüzében, és ártatlanságát kell 
bebizonyítania. Lenin és Sztálin nyomában járunk új-
ra. A sztálini igazságszolgáltatás dolgozott azzal a mód-
szerrel, hogy fülön fogta a vádlottat, elmondta róla, 
hogy kémkedett Japánnak, lányokat exportált Indiába, 
kicsempészte a szovjet atomtitkot Amerikába. 

AZ ítélkezők a maguk állításait semmivel nem bizo-
nyították, a vádlottat azonban felszólították, bizo-

nyítsa be, hogy ártatlan. És következett a kivégzés. 
Vád van, bizonyíték nincs: a magyar demokrácia he-

tedik évében Sztálin megújult. 

Magyar-romáit 
vegyes bizottság 
• Munkatársunktól 

A magyar- román Phare 
CBC 1996. évi programjának 
megvalósítása - az érintettek 
bevonásával, aktív köz-
reműködésével - megfelelően 
halad. A Környezetvédelmi és 
Területfejlesztési Minisztéri-
um Phare CBC Programirá-
nyító Irodája a nyertes projek-
tek minél eredményesebb 
megvalósítása érdekében a 
közeljövőben tervezi egy ve-
gyes bizottság, illetve egy 

munkacsoport létrehozását. A 
Magyar-Román Program Ve-
gyes Bizottság és a Ma-
gyar-Román Vegyes Munka-
csoport lenne az a két, demok-
ratikus, decentralizált alapokra 
épülő intézmény, amelyek fel-
adata a projektek előkészítésé-
nek és megvalósításának ko-
ordinálása. A vegyes bizottság 
munkájában - bizottsági tag-
ként - Lehmann István, a me-
gyei területfejlesztési tanács 
elnöke is részt vesz. 

Nem titkosak 
a hágai iratok! 

• Budapest (MTI) 
A Külügyminisztérium az 

államtitokról és a szolgálati 
t i tokról szóló törvényben 
szabályozott minősítési eljá-
rás mellőzésével kezelte tit-
kosan a bős-nagymarosi víz-
lépcső ügyében a Hágai 
Nemzetközi Bíróság előtt fo-
lyó per magyar iratait - áll-
apította meg Majtényi László 

vizsgálata, amelyről az adat-
védelmi biztos pénteken köz-
leményben tájékoztatta az 
MTI-t. A hágai bíróság már-
cius 3-i döntését követően, 
amely a periratokat nyilvá-
nossá tette, a Külügyminisz-
térium ugyan megszüntette 
az iratok titkosságát, ez azon-
ban a biztos álláspontja sze-
rint megkésetten történt. 

Szegedi székhelyű francia-magyar 
vegyes vállalat felvételre keres 

1 fő gazdasági vezetőt (főkönyvelőt). 

Alkalmazási feltételek: 
- felsőfokú szakirányú végzettség 

- 5 év szakmai gyakorlat 
- számítógépes felhasználói ismeretek 

- jogszabályok ismerete 
- max. 35 éves korhatár. 

Előny: 
francia- vagy angolnyelv-tudás. 

A cég a külföldi továbbképzés lehetőségét biztosttja. 
Fizetés megegyezés szerint. 

Fényképes önéletrajzát, fizetési igény megjelölését, valamint 
bizonyítványok másolatát a megjelenéstől számftott két héten 

belül .Perspektíva 5343" jeligére szíveskedjen eljuttatni 
a Sajtóházba. 

J IUVI0 


